
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 15. juni 2018 stillet følgende spørgs-

mål nr. 1107 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

 

Spørgsmål nr. 1107:  

”Er ministeren enig i, at Folketinget netop har ændret systemet vedr. patienterstat-

ninger, fordi et enstemmigt Folketing mener, at det er dybt urimeligt, at borgerne kan 

risikere at skulle betale den udbetalte erstatning tilbage flere år efter udbetalingen?” 

 

Svar: 

Jeg kan konstatere, at et enigt Folketing – i forlængelse af den politiske aftale om pa-

tienterstatningsordningen som partierne indgik i september 2017 – har vedtaget ny 

regulering, som skaber større forudsigelighed og sikkerhed for patienter, der får be-

hov for at søge erstatning efter at være kommet til skade i sundhedsvæsenet. Fordi 

man fremover kan være sikker på at beholde en erstatning, når det først er udbetalt. 
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